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dr Andrzej Rataj 

Radny Miasta Poznania 

 

 

 

Poznań, dnia 2 sierpnia 2018 roku 

Numer: 37 / 2018 

 

Szanowny Pan 

Jacek Jaśkowiak 

Prezydent Miasta Poznania 

 

INTERPELACJA 

 

w sprawie: zamierzonej wycinki drzew przy budynku na Osiedlu Bolesława 

Chrobrego numer 8 C, D, E, F 

 

Na podstawie art. 3 ust. 1 i art. 23 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2017 roku, poz. 1875) i § 13 ust. 1 uchwały numer LXXX/1202/V/2010 

Rady Miasta Poznania z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie Statutu Miasta Poznania 

(Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2011 roku Nr 11, poz. 303), uprzejmie proszę o odpowiedź na 

niniejszą interpelację. 

 

Stan faktyczny 

 

W ostatnim czasie otrzymałem zgłoszenie od mieszkańców Osiedla Bolesława Chrobrego 

o zamiarze wycinki drzew (klonów jesionolistnych i brzozy zwyczajnej) przy budynku na 

Osiedlu Bolesława Chrobrego numer 8 C, D, E, F, na terenie zarządzanym przez miejscową 

spółdzielnię mieszkaniową. Zamierzenie to związane jest z postulatami kilku mieszkańców 

budynku. Tymczasem znaczna grupa kilkudziesięciu mieszkańców tegoż budynku stanowczo 

opowiedziała się w ostatnim czasie za ocaleniem tych drzew. Mieszkańcy ci wskazują na fakt, 

że drzewa te są zdrowe i nie obumarły, są w odpowiedniej odległości od budynku, nie 

stanowią przeszkody na drodze pożarowej, optymalnie regulują gospodarkę wodną w rejonie 

budynku, latem dają zbawienny cień i ochłodę, stanowią znaczny walor przestrzenny 

i krajobrazowy dla okolicy, dają schronienie wielu ptakom i innym zwierzętom, nie niszczą 
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chodników, ani elewacji budynku. Mieszkańcy przekazują ponadto, że zamiar wycinki drzew 

nie był konsultowany z nimi, a jedynie ogłoszony kilka dni temu już po fakcie złożenia 

wniosku o wycinkę tych drzew. Usunąć drzewa jest bardzo łatwo i wymaga to kilku godzin 

działania, natomiast na odrodzenie się drzew o takich rozmiarach trzeba czekać nawet 

kilkadziesiąt lat. Jeśli gałęzie drzew zasłaniają widok z okna niektórym mieszkańcom lub 

ograniczają dopływ światła, to wystarczającym byłoby usunięcie części gałęzi z niektórych 

drzew, a nie wycinanie tak znacznej liczby drzew. 

 

Osiedle Bolesława Chrobrego powstało w okresie od końca lat siedemdziesiątych do 

początku lat dziewięćdziesiątych według zamierzeń urbanistycznych niespotykanych niestety 

w obecnych czasach na nowych osiedlach mieszkaniowych, a mianowicie zakładających 

znaczne przestrzenie wolne od zabudowy, duże odległości budynków od siebie, dużą ilość 

zieleni (trawników, krzewów i drzew) oraz znacznie rozbudową infrastrukturę dla 

mieszkańców. Warto czynić starania, aby zachować te walory, co jest bardzo doceniane przez 

mieszkańców tej okolicy. 

 

Pytania 

 

Zwracam się zatem z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

 

1) czy możliwe byłoby ocalenie drzew przy budynku na Osiedlu Bolesława Chrobrego 

numer 8 C, D, E, F, 

 

2) jakie działania zostaną podjęte w związku z obecnym stanem faktycznym, gdzie drzewa 

przy budynku na Osiedlu Bolesława Chrobrego numer 8 C, D, E, F są zdrowe i nie 

obumarły, są w odpowiedniej odległości od budynku, nie stanowią przeszkody na drodze 

pożarowej, optymalnie regulują gospodarkę wodną w rejonie budynku, latem dają 

zbawienny cień i ochłodę, stanowią znaczny walor przestrzenny i krajobrazowy dla 

okolicy, dają schronienie wielu ptakom i innym zwierzętom, nie niszczą chodników, ani 

elewacji budynku, 

 

3) czy zamiar wycinki drzew zostanie skonsultowany z mieszkańcami budynku (na przykład 

podczas wizji lokalnej, o której powinni zostać zawiadomieni mieszkańcy) i czy sprzeciw 

kilkudziesięciu mieszkańców wobec zamierzonej wycinki zostanie uwzględniony. 

 

 

(-) Andrzej Rataj 


